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REFERAT 

Repræsentantskabsmøde søndag d. 21. maj 2023 kl. 10.00 

 

Repræsenteret:  

26 klubber - 51 deltagere, heriblandt 7 bestyrelsesmedlemmer. Der var i alt 44 stemmer Ɵl stede.  

 

Formand Mireille Enggaard Kempf bød velkommen. 

 

1. Valg af dirigent  
Bestyrelsen foreslår Søren Gøtzsche – valgt uden modkandidat 
a. Valg af referent. (IKC) 
b. Vedtagelse af forretningsordenen. – Forretningsordenen er godkendt. Ingen ændringsforslag 

 

2. Formanden aflægger bestyrelsens beretning. 

Se formandens beretning her– Beretningen er godkendt.  

Spørgsmål fra salen:  

- Herdis (Svendborg TKD Klub): Undrer sig over, at det ikke bliver nævnt at forbundet har fået 
400.000 kr. i sponsorat for at hjælpe taekwondo med at komme Ɵl OL. Hvad vil man bruge pengene 
Ɵl? 

 Svar fra Tarik: De 400.000 kr. var en del af en større pakke på 1 mio. kr. som DTaF fik fra DIF. 
De 400.000 kr. var en første gangs betaling, for at hjælpe taekwondo frem mod OL kval. 
Bestyrelsen har ønsket modellen hvor de får 400.000 kr. i 2022, 400.000 kr. i 2023 og de 
resterende penge i 2024. Det har været meldt ud i flere pressemeddelelser. 
Pressemeddelelserne ligger på hjemmesiden.  

- Herdis: Derudover en lille bøn: Referater skal være Ɵl at forstå. Siger man at punktet tages med 
næste gang, skal så tag det med næste gang, så man kan følge med i, hvad der foregår.  

- ChrisƟan Flindt (Nørrebro): Nysgerrig på ungenetværket. Kan man finde noget om, hvad det går ud 
på? 

- Claus (Ballerup Kampsport Center): Opfølgning på ungenetværket. Er ærgerlig over, at der ikke 
bliver oplyst bedre omkring det. Har fundet ud af, at de har en udøver, som er Ɵlmeldt, hvilket de 
ikke vidste noget om. Vil gerne have, at det bliver meddelt ud i klubberne, når deres medlemmer 
deltager. Udøveren syntes at det var sjovt, men har ikke hørt noget siden det blev aĬoldt i 
september.  
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Glæder sig over, at vi har så mange dommere nu.  

HaƩen af for at samle op eŌer tabet af Birthe.  

Jan Jørgensen sagde op i sekretariatet for lidt over et år siden. Måske skulle man have sørget for en 
overlevering i stedet for at fritsƟlle ham. Det undrer at man bare lader en medarbejder gå, med så 
meget viden.  

 Svar fra Mireille: Jan sagde selv op. Det var ikke muligt at få en overdragelse.  

Dirigenten gør opmærksom på, at personalesager ikke tages op på repræsentantskabsmødet. 

 

3. Fremlæggelse af det reviderede regnskab. 

– Regnskabet er godkendt – Se regnskabet her.  

-  Claus (Ballerup Kampsport Center): Formalia – Birthe døde ikke den 29. september. Det var d. 19. 

september. Det står også forkert i årsberetningen.  

Det er kriƟsk at man får at vide, at årsregnskabet bliver lavet i 11. Ɵme. Iflg. Hovedbestyrelsen, er det så 

ikke afleveret reƫdigt. Ønsker dog ikke at protestere mod regnskabet. Årsregnskabet lå ikke klar kl. 

9.59. Kan også forstå på revisorerne, at man ikke har haŌ det endelige regnskab Ɵl godkendelse, da der 

har manglet nogle Ɵng.  

Skal donaƟonen på de 400.000 kr. ikke periodiseres hvis den dækker over en længere periode? Om ikke 

andet, er det heldigt at den ikke er blevet det, da vi ellers ville have et underskud der nærmede sig 1 

mio. kr.  

 Svar fra E&Y: Posten skal ikke periodiseres, fordi der er modsvarende omkostninger i 

indeværende år som gør at det bereƫger vores omkostningsførelse. Vi har haŌ omkostninger 

på vores talentprojekt OL 2024 på samlede omkostninger for 713.000 kr., hvilket bereƫger 

indtægtsførelsen på 400.000 kr. (se note 1 i regnskabet) 

Kontoen ”Deltagergebyr” – hvad dækker den over? 

 Svar fra bestyrelsen: Vi beregner 50 kr. pr. deltager, som går Ɵl stævneudstyr 

Savner Ɵlskud fra Slots- og kulturstyrelsen. Det plejer at ligge på omkring 15.000 kr. Ɵl uddannelse. 

Det er problemaƟsk at rammebudgeƩet er fordelt ud på forskellige konƟ, men på årsregnskabet er det 

samlet eller lagt ind under noget andet.  

IT-udgiŌer er fordoblet. RammebudgeƩet skulle gerne overholdes.  

KriƟk: Det er skræmmende at vi bruger E&Y Ɵl at revidere regnskabet som er betalt af DIF. E&Y skriver 

at de anbefaler at vi ikke laver regnskab selv, men bruger DIF Ɵl det. Mener at E&Y skal forholde sig 

neutralt.  

 Svar fra bestyrelsen: Der er en større kompetence hos IKC som er et selvstændigt P/S selskab 

under DIF. Der bliver lavet en finansiering igennem DIF for at sikre, at forbundene får en 

favorabel pris. E&Y anbefaler IKC, på baggrund af deres kendskab Ɵl idrætsforbund.  
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Spørgsmål fra salen: ”Andre indtægter” er budgeƩeret med 125.000 kr. men der er kun kommet 19.322 kr. 
ind. Hvad er det der mangler? 

I 2021 er der 38.755 kr. i indtægter, men man har sat budgeƩet op med næsten 100.000 kr. for 2022. Hvad 
er baggrunden for det? 

 Svar: Andre indtægter består af en mindre bonus på vores trygfond og nogle licenser. Det er 
dog primært bonussen den dækker over. Det er umiddelbart en del af det samlede budget.  

-  Hvorfor har man budgeƩet med næsten 100.000 kr. mere end sidste år? Har man haŌ en forventning om, 
at man ville få så meget ind? 

 Svar fra Herdis (Svendborg TKD Klub): Man har taget deltagergebyr og andre indtægter samlet 
ved de 125.000 kr. og det giver omkring 60.000 kr. Man har nok vurderet for højt. Det kan have 
noget at gøre med aflyste stævner.  
 
 

a. Gennemgang af udtalelsen fra de kriƟske revisorer – Se udtalelsen her  

Det har været svært at være kriƟsk revisor i år. Vi har siden starten af året gjort opmærksom på, at 

regnskabet skulle revideres. Regnskab fra Birthe Ɵl og med august måned forelå og ny bogholder skulle stå 

for de sidste 4 måneder.  

Tekst på kontokort og balance fra ny bogholder var ufuldstændige. Man kan f.eks. ikke se, hvem der har 

betalt licenser. Bla. manglede der tekster på kørsel og bilag kunne fås pr. eŌerspørgsel. Dog kunne disse ikke 

læses på Herdis’ computer. Man har set en post med ”Indbetalt 8.000 kr.” på licenser. Hvilken klub har fået 

80 nye medlemmer på én gang? Her mangler fyldestgørende udspecificering. Tilsendte kontokort stemmer 

ikke overens med regnskabet.  

Ønsker at få referater som dækker over, hvad posterne dækker over.  

Ny bogholder er ikke forpligtet Ɵl at udlevere månedligt regnskab. De kriƟske revisorer kunne godt tænke 

sig en månedlig oversigt over regnskaberne. Nogle Ɵng er også bogført på forkerte konƟ.  

Det foreslås at der vælges en økonomiansvarlig Ɵl næste år.  

 David: Det har været svært eŌer Birthe ikke er der længere. Er ikke økonomi uddannet og har 

gjort sit bedste for at driŌe og sørge for at regninger blev betalt. Enig i at det vil være en god idé 

at få en økonomiansvarlig som er økonomi uddannet 

 Herdis (Svendborg TKD Klub): Regnskabsåret for medlemsforsikringen er ændret. Forsikringen 

dækker 3.800 medlemmer, men jf. pressemeddelelse er vi steget Ɵl ca. 7.100 medlemmer. Det 

tal stemmer ikke i henhold Ɵl regnskabet, men hvorfor er det ikke alle medlemmer der er dækket 

af forsikringen? 

o Svar fra Mireille: Det er forsikringen selv, der ændret på regnskabsåret. Tallene for 2022 

er baseret på 2021 tallene. Forsikringen vil blive opjusteret jf. tallene for 2022. 

 Mireille: Det taget op Ɵl overvejelse, om vi skal fortsæƩe med den bogholder vi har nu, da vi ikke 

ønsker at stå i denne situaƟon Ɵl næste år.  

 

 

 

 



4 
Brøndby Stadion 20 • 2605 Brøndby • sekretariatet@taekwondo.dk • www.taekwondo.dk 

4. Orientering om forbundets strategi for kommende perioder. - Se orienteringen her (spor 1) her (spor 
2) og her (spor 3) 
- Udviklingskonsulent Mikkel fremlagde strategien og præsenterede Maria fra Team Odense Taekwondo 
Klub, som kort fortalte lidt om hvordan det er at være en del af ungerådet. 
 

a. DTaF - spor 1 Børn- og ungefastholdelse 

-   Slagelse City: Hvordan vil forbundet komme ud over rampen rent sportsmæssigt? Sport i TV er 
fodbold / håndbold. Taekwondo bliver ikke vist. DM for 5 år siden blev vist i TV, med forklaringer på, 
hvad taekwondo er. Hvorfor kigger man ikke ind i det igen? 

 Svar fra Mikkel: DM 2022 var også i TV med Bjarne Johansen som fortalte om 
taekwondo. Men det er svært at booste en niche sport imod de sportsgrene som har 
store TV-aŌaler. Hvad forbundet skal gøre, er hen ad vejen et klubarbejde i det lokale. 
Det er svært for forbundet at lave en naƟonal kampagne.  

 

b. DTaF - spor 2 OrganisaƟonsudvikling og kommunikaƟon  
-   Jesper: Medlemssystemet: Det er svært for os at kommunikere nyheder ud på en god måde. 

Klubberne eŌerspørger oŌe, hvor vi har kommunikeret henne. Det har ledt over Ɵl det nye 
medlemssystem.  
Det er en enig bestyrelse, der har besluƩet at anskaffe det nye medlemssystem. Det har Ɵdligere 
været nævnt på andre repræsentantskabsmøder, at man har været i tvivl om, hvorvidt 
medlemstallene har været korrekte. Det nuværende medlemssystem er ikke complient iŌ. GDPR. I 
dag foregår indberetning af licenser via et Excel-ark. Revisoren har gjort opmærksom på, at det ikke 
er Ɵlladt. 
Den nye plaƞorm, skal samƟdig gøre det nemmere for os at kommunikere ud direkte Ɵl 
medlemmerne, fremfor kun Ɵl klubberne.  
Klubberne skal fremadreƩet indbereƩe medlemstal, via den nye plaƞorm. 

 Jens Rudbæk (Brande TDK Klub): Undrer sig over, at alle synes at der er god 
kommunikaƟonen, men at man har sat 0 kr. af Ɵl kommunikaƟon i budgeƩet.  

 Svar fra Tarik: Det nye medlemssystem kommer Ɵl at indeholde en hel del 
kommunikaƟon. Derfor er det indregnet i budgeƩet, men går under medlemssystemet.  

 
c. DTaF - spor 3 Talent og Elite  

-   Herdis (Svendborg TKD Klub): Referater skal være mere udførlige, så de er Ɵl at forstå, hvis man ikke 
har været med Ɵl mødet.  

Man vil gerne gøre en masse for de unge og give dem Ɵlskud Ɵl UC-centrene og graƟs træning.  Det 
undrer dog, at de skal betale for at deltage Ɵl UC-centrene. Er de 75.000 kr. vi har fået Ɵl UC-
centrene ikke Ɵl at give træning Ɵl alle dem der gerne vil deltage? Eller er de kun Ɵl dem der skal 
have diplomtræner uddannelser? 

 Svar fra Tarik: De UC’ere der refereres Ɵl, får ikke 75.000 kr. De er under det nye UC-
koncept, som har et mindre budget. Derudover er det en trepartsaŌale hvor hhv. 
forbundet, klubben og kommunen giver et Ɵlskud. For at få det hele Ɵl at hænge 
sammen, betaler deltagerne også et medlemsgebyr. FremadreƩet vil UC-centrene stadig 
modtage 75.000 kr. da vi både har det nye koncept men også fortsæƩer med det gamle. 
Det er 2 forskellige koncepter (alm. UC og UC-Talent) og dermed 2 forskellige budgeƩer. 
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- Spørgsmål fra salen: Vejle burde kunne rumme begge de nye koncepter. Hvorfor får de ikke 
Ɵlskuddet på 75.000 kr.? 

 Svar fra Tarik: Vejle er kun lige startet som et UC-Talent koncept. For at imødekomme at 
jyderne også skal have et UC-Ɵlbud – primært Ɵl de unge som er på et højt niveau, har 
man indgået et samarbejde med landsholdet, som udbyder UC træning i Vejle. Det er en 
særskilt aŌale. Det er stadig på prøvestadiet, men er på vej Ɵl at blive godkendt.  
 

- Kommentar fra salen: Som jyde bliver det set som uhensigtsmæssigt, at man valgte at lukke UC 
ned, i stedet for at køre med det gamle koncept indƟl det nye var på plads. Først blev vi ramt af 
Corona og så lukkede UC ned og nu er det hver 14. dag. Det har givet et stort frafald hos de unge. 

 Svar fra Tarik: Vores tal siger, at der er stor opbakning Ɵl UC i Vejle. Grunden Ɵl at man 
valgte at lukke ned var, at der var nogle kontraktmæssige Ɵng, der ikke var i orden. Vi er i 
gang med at tage fat i en masse klubber, for at få lavet nogle flere UC-centre i det nye 
koncept.  

 
d. OrganisaƟonsdiagram (ikke præsenteret) 
 

5. Vedtagelse af rammebudget for kommende regnskabsår.  
 
RammebudgeƩet (version 2) blev gennemgået af Jesper 
 
Behandling af indkomne forslag - punkt 9 a-k er rykket Ɵl deƩe punkt, da de alle vedrører 
rammebudgeƩet.  
 
Ændringsforslag 
  

a. Ændringsforslag Ɵl Rammebudget  
b. Ændringsforslag 1 Ɵl Rammebudget  
c. Ændringsforslag 2 Ɵl Rammebudget  
d. Ændringsforslag 3 Ɵl Rammebudget  
e. Ændringsforslag 4 Ɵl Rammebudget  
f. Ændringsforslag 5 Ɵl Rammebudget 
g. Ændringsforslag 6 Ɵl Rammebudget  
h. Ændringsforslag 7 Ɵl Rammebudget  
i. Ændringsforslag 8 Ɵl Rammebudget  
j. Ændringsforslag 9 Ɵl Rammebudget  
k. Ændringsforslag 10 Ɵl Rammebudget  

 
- Claus (Ballerup Kampsport Center): DTF’s love siger, at ændringsforslag skal være afleveret senest 4 
uger før repræsentantskabsmødet. Det er rammebudgeƩet version 2 ikke blevet. Derfor kan vi ikke 
bruge deƩe rammebudget Ɵl noget og vi er nødt Ɵl at gå ud fra den første version.  

 Søren Gøtzsche er uenig i at skulle tage udgangspunkt i et rammebudget som man ved er 
forkert. Der blev derfor taget udgangspunkt i version 2.  

 
Der var en del diskussion frem og Ɵlbage i salen, vedr. rammebudgeƩet.  
 
Der var kommentarer Ɵl flg. poster: licenserne vs. medlemstal, IT-udgiŌer, medlemssystemet vs. 
sekretariatets arbejde, breddens budget, medlemssystemet, udgiŌer Ɵl Mento club,  
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Frilicens findes ikke i vedtægterne. Deltager man i taekwondo akƟviteter, skal man betale licens. Er man 
f.eks. en far som yder en frivillig indsats uden at udøve taekwondo, skal man selvfølgelig ikke betale licens. 
Derfor bliver der sƟllet forslag om, at deƩe rammebudget som er udformet i version 2, er det rammebudget 
som man forventer at bruge.  

Bestyrelsen uddeler ikke længere frilicenser. Kom evt. med forslag Ɵl næste repræsentantskabsmøde, om 
muligheden for at give frilicenser.  

Samtlige ændringsforslag blev sat Ɵl afstemning på én gang som det fremstår samt ændringsforslagene., da 
dirigenten vurderede, at det er mindre justeringer, det drejer sig om.  

RammebudgeƩet er vedtaget med stemmerne 36 for og 6 imod (2 undlader at stemme) 

 

6. Valg af bestyrelse og bestyrelsessuppleanter jf. §9  
a. Formandsposten for 3 år. Mireille Enggaard Kempf– villig Ɵl genvalg (valgt i 2020) Genvalgt for 3 år 
b. Bestyrelsesmedlem for 3 år. David Coupar – villig Ɵl genvalg (valgt i 2020) Genvalgt for 3 år 
c. Bestyrelsesmedlem for 1 år. Tarik SeƩa – Ikke på valg (valgt i 2021)  
d. Bestyrelsesmedlem for 2 år. Michael Gandø, ikke på valg (valgt i 2022)  
e. Bestyrelsesmedlem for 2 år. Jesper Nielsen, træder Ɵlbage (valgt i 2022) Træder Ɵlbage  
f. Bestyrelsesmedlem for 3 år. Søren Dall, uaŅlaret omkring genvalg (valgt i 2020) Genvalgt for 3 år 
g. Bestyrelsesmedlem for 1 år. Bodo Von Münchow - ikke på valg (valgt i 2021)  
h. Bestyrelsessuppleant for 1 år. Ledigt (Thomas) Valgt uden modkandidater 
i. Bestyrelsessuppleant for 2 år. Ledigt (Therese) Valgt uden modkandidater 
 
NOTE: antal år = antal år Ɵlbage før genvalg 
 
Jens Rudbæk sƟller op som kandidat Ɵl 2 års periode i stedet for Jesper som træder Ɵlbage – Ingen 
modkandidater 
 

7. Valg Ɵl Ordens- og Amatørudvalg jf. §11 
a. Medlem for 1 år. Morten Jensen – ikke på valg – (valgt i 2022 for 2 år)  
b. Medlem for 2 år. Jesper Kristensen – villig Ɵl genvalg (valgt i 2021 for 2 år) Genvalgt uden 
modkandidat 
c. Medlem for 2 år. GiƩe Gregersen – villig Ɵl genvalg (valgt i 2021 for 2 år) Genvalgt uden modkandidat 
d. Medlem for 1 år. Michael Garde– ikke på valg – (valgt i 2022 for 2 år)  
e. Medlem for 2 år. Michael Duelund – villig Ɵl genvalg (valgt i 2021 for 2 år) Genvalgt uden 
modkandidat 
f. Suppleant for 1 år. Tom Jensen – ikke på valg – (valgt i 2022 for 2 år) 

 

8. Valg af Revisorer: 
a. Valg af registreret eller statsautoriseret revisor jf. §21.  

i. Bestyrelsen indsƟller genvalg af EY. Genvalgt 
b. Valg af 2 kriƟske revisorer  

i. KriƟsk revisor er på valg for 1 år. Herdis Linde Jensen - Villig Ɵl genvalg. Genvalgt uden 
modkandidat  

ii. KriƟsk revisor er på valg for 1 år. Ove Jensen - Villig Ɵl genvalg. Genvalgt uden 
modkandidat 
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9. Behandling af indkomne forslag 
Oprindelig punkt a - k er rykket Ɵl pkt. 5 
 
l. Fysisk Taekwondo Pas (samme som pkt. q) (Forslaget er faldet med stemmerne 21 for, 15 imod, 8 
blank) – vi skal have 2/3 stemmer for, da der er tale om en lovændring 
m. Paraplyforeninger (Forslaget er trukket Ɵlbage, da forslaget allerede er gældende) 
n. Ændring af licensopkrævning (Forslaget er faldet med 26 stemmer for, 15 imod, 2 blankt) 
o. KriƟske revisorer vælges for 1 år ad gangen. BesluƩet uden egentlig afstemning, da der kun er tale 
om en præcisering af bestemmelserne. 
p. Ændringsforslag Ɵl licensperiode (Ikke aktuelt, da bestyrelsens forslag ikke blev vedtaget) 
q. Ændringsforslag vedr. TKD-pas ikke Ɵl afstemning, men bestyrelsen vedkendte at det skulle gøres 
Ɵlgængeligt for klubberne. 

 

10. Eventuelt  

Jesper træder Ɵlbage:  

Det har været 2 spændende år. Der er 2 grunde Ɵl at træde Ɵlbage.  

Først og fremmes tak Ɵl bestyrelsen for 2 år med et fantasƟsk samarbejde og 2 år med spændende 
udfordringer og uenigheder. Store diskussioner som har været med Ɵl at sæƩe rammerne for hvad der 
skal ske fremadreƩet. Jeg er enormt stolt af bla. anskaffelsen af den nye IT-plaƞorm og sƟŌelsen af 
ungerådet. Ser det som spiren Ɵl, hvordan det kommende DTaF skal formes.  

Den ene årsag Ɵl at træde Ɵlbage er livsprioriteringer / privatlivet med nyt job, hvor det er svært at få 
det hele Ɵl at hænge sammen. Derudover har jeg ikke den energi længere, som det kræver. Der er for 
mange reakƟve kræŌer, som ikke ønsker forandringer og som ikke ønsker at samarbejde. Jeg har ikke 
viljen og energien Ɵl, at bruge Ɵden på det nu. Jeg glæder mig meget Ɵl at følge arbejdet fremadreƩet.  

 

- Kommentar fra Herdis Ɵl evt.: Mange glemmer, at de mennesker der møder op på 
repræsentantskabsmødet, har noget på hjertet og vil gerne have at det skal fungere og at man får 
så mange input som muligt. Dem der møder op, er interesserede og vil noget med forbundet.  
 

 

Afrunding:  

AfsluƩende fra formanden, Mireille: Vi vil ønske at der var flere klubber der mødte op Ɵl 
repræsentantskabsmøderne. Men det handler rigƟg meget om, hvordan vi taler Ɵl hinanden. Vi har alle 
et arbejde ved siden af og bruger rigƟg meget Ɵd på det. Vi vil bare forbundets bedste. Vi kan godt lide 
at der kommer spørgsmål, men lad os have en god sober tone og tale ordentligt Ɵl hinanden. Vi skal 
lave Ɵngene sammen, men hvis man hele Ɵden hakker og nedgør og siger ”vi vil gerne have bestyrelsen 
Ɵl at gøre en masse Ɵng for forbundet” og når vi så har dialogmøder, er der ingen der møder op. Det 
ærgrer os. Hvad er det så I vil have fra os? 

Når vi spørger de unge om, hvad det er der skræmmer dem ved forbundet, så er det bla. 
diskussionerne på Facebook og andre steder. De unge der skal overtage, kommer Ɵl at se anderledes på 
Ɵngene end vi gør og derfor skal vi være parate Ɵl forandringer.  
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Referatet er underskrevet d. 14.06 2023 og offentliggjort d. 15.06 2023.  

 

 

Tina Reimer-Nielsen – IKC      Søren Gøtzsche 

Referent           Dirigent 
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